

PROTOKÓŁ NR XXIX/2017  
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska  
z dnia 28 czerwca 2017 r.

W sesji wzięli udział:

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk
6. Mecenas – Jarosław Mielnik
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak
8. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak

Radni nieobecni: Beata Sowińska, Paweł Pałubicki

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
  - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b) przyjęcie porządku obrad,
  - c) przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso,
  - b) uchylenia uchwały Nr XXVI/208/2017 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów na terenie Gminy Dębica Kaszubska,
  - c) nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębica Kaszubska,
  - d) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2017 rok,
3. Przyjęcie planu obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
  - a) Komisji Kultury i Oświaty,
  - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
  - c) Komisji Rewizyjnej.
6. Interpelacje Radnych.
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

XXIX Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:37 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, Pana Asystenta Wójta Gminy, Pana Sekretarza, Pana Skarbnika, Radnych Rady Powiatu, Sołtysów, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Panie i Panów Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady poinformował, że na sesji obowiązuje porządek obrad podany do wiadomości.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i otrzymał opinię pozytywną spośród 12 radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXIX/254/2017 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.**

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylecia uchwały Nr XXVI/208/2017 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i otrzymał opinię pozytywną spośród 12 radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały?

Radny M. Olech poinformował, że wie, że urząd nie będzie ustalał stawek, ale czy wiadomo jakie będą stawki i kto je będzie ustalać?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że od tego momentu gmina nie ustala stawek. Będą one ustalone przez ustawodawcę.

Radny P. Paczesny poinformował, że stawki za drzewa rozłożone zostały na poszczególne gatunki. Teraz obwód drzewa przeznaczonego do wycięcia nie może przekroczyć 50 cm na wysokości 5 cm. Takie drzewo będzie można wyciąć bez pozwoleń. Drzewa przekraczające 50 cm

obwodu na wysokości 5 cm trzeba będzie zgłaszać w urzędzie. Opłaty za nielegalne usunięcie drzew będą zależały od gatunku ściętego drzewa, a stawki zawarte są w ustawie.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że tak jak było mówione na komisjach wspólnych jest to uchylenie sankcji za wycięcie drzew. Gmina utraciła możliwość jej ustalania poprzez usunięcie zapisów ustawowych zawierających delegację do ich ustalania. Uchwała ta jest wyczyszczeniem sytuacji legislacyjnej.

Radna B. Sikora przypomniała, że opłaty de facto nie były płacone, ponieważ był obowiązek nasadzeń zastępczych, które utrzymane przez 3 lata anulowały opłatę.

Radny P. Paczesny zauważył, iż należy zwrócić uwagę czy drzewo wycina się ze względu na działalność gospodarczą czy na cele prywatne. Jeżeli wytnie się drzewo na cele prywatne, a później w ciągu 3 lat będzie chciało się zainwestować na tej nieruchomości, to nastąpi powrót do naliczeń.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXIX/255/2017 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i otrzymał opinię pozytywną spośród 12 radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXIX/256/2017 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.**

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i otrzymał opinię pozytywną spośród 12 radnych. Przewodniczący Rady poinformował, że w uchwale zaszły małe zmiany dotyczące załącznika nr 4, w którym nastąpiła aktualizacja kwoty, a także w załączniku dotyczącym funduszu sołeckiego. O prezentację zmiany poprosił Pana Skarbnika.

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że na wniosek sołectwa Mileno zmianie uległ załącznik nr 5 – fundusz sołecki. Sołectwo wyszczególniło kwotę na organizację imprez sołeckich. Nie ma to wpływu na budżet, zmianie ulega jedynie budżet sołectwa. Pozostałe zapisy nie uległy zmianie.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXIX/257/2017 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.**

Ad. 3

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Plan obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania Plan obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie przyjęcie planu.**

Ad. 4

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności Wójta i wykonania uchwał.

Sprawozdanie z działalności Wójta /stanowiące załącznik nr 10 do protokołu/ przytoczyła Pani Wójt I. Warkocka.

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 11 do protokołu/ przytoczył Pan Sekretarz R. Krawczyk.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania?

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy zatwierdzony projekt na drogę wojewódzką obejmuje również kosztorys? Jeżeli tak, to ile on wynosi?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że wstępny kosztorys wynosi około 10 mln zł.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że kosztorys nie obejmuje projektu wodociągów. Projekt wodociągu kosztuje około 15 tys. zł. Czas na opracowanie upływa pod koniec listopada. To co otrzymano od województwa to wstępny kosztorys. Uzgodniono projekt pod względem przebiegu, materiałów, wykonania itp. Projekt na drogę został zatwierdzony, pełny kosztorys inwestycji jest jeszcze przed nami.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem do jakiego programu zgłaszany jest projekt biblioteki?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Próbuje raz jeszcze z tym projektem, ze zmniejszonymi kosztami jego realizacji.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy droga równoległa do drogi 210 jest drogą gminną?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że droga zostanie przekazana dla województwa na potrzeby inwestycji. Pierwszy odcinek prawie wszyscy mieszkańcy wykupią, drugi odcinek zostanie przekazany dla województwa.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy jeżeli mieszkańcy nie wykupią zajętych terenów będą musieli cofnąć się do granicy działki?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że mieszkańcy wyrazili wolę wykupu zajętych nieruchomości. Jeden z mieszkańców takiej woli nie wyraził, wobec czego będzie musiał się cofnąć.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zarząd próbował przenieść i opracować drogę zbiorczą wyprowadzającą mieszkańców z posesji, jednak z tego pomysłu udało się wypracować kompromis. Wyszło się z założenia uregulowania tematów oraz propozycją, na którą mieszkańcy wyrazili zgodę. Rezerwy terenowe zostaną przekazane dla województwa.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy jest jakiś harmonogram prac?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że po rozmowach z Wicemarszałkiem proponowano rozłożenie prac na 3 lata, biorąc pod uwagę kondycję finansową gminy. Pierwszą częścią realizacji

inwestycji jest odcinek od cmentarza. Czeka się na ostateczną wersję porozumienia wraz z harmonogramem.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy na realizację zadania potrzebne jest pozwolenie?

Sekretarza R. Krawczyk poinformował, że firma musi uzyskać pozwolenie, również w temacie wycinki drzew. Po stronie firmy leży uzyskanie wszelakich pozwoleń i zezwoleń. Jest to też właściwy moment na rozmowy o przyszłorocznym budżecie.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie do końca było wiadomo co z przetargami. Czasami gminy wycofują się z porozumienia i współpracy i środki na realizację się pojawiają.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co z drogą na Krzynię? Czy będzie robiona droga asfaltowa czy betonowa?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że droga ta będzie zrobiona z betonu. Szerokość jej wynosić będzie 3 m, a długość 1250 m. Koszt jej wykonania wynosić będzie 563 tys. zł.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 5

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Komisję Kultury i Oświaty o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności za okres międzysesyjny.

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja spotkała się dwukrotnie. W dniu 26.06 na komisjach wspólnych i dziś przed sesją miało miejsce spotkanie z Kierownikiem Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej dotyczące bezpieczeństwa mieszkańców na terenie gminy w okresie wakacyjnym. Pan Kierownik zaprezentował statystyki, jednak po tym spotkaniu komisja uznała, że warto zaprosić Go na komisję wspólną, ze względu na problem z izbą wytrzeźwień. Pan Kierownik wskazał miejsca najbardziej zagrożone. Przekazał także na co należy zwrócić największą uwagę.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy posterunek policji ma wzmożone siły?

Radny R. Cech odpowiedział, że tak. Są to uczniowie szkoły policyjnej. Przez dwa miesiące będą w naszej gminie. Jeżeli chodzi o izbę wytrzeźwień, najlepiej wyjaśnić to na komisjach wspólnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o zapoznanie ze sprawozdaniem.

b)

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że komisja spotkała się dwa razy. W dniu 26.06 na komisjach wspólnych, a po posiedzeniu wspólnym zostało zorganizowane spotkanie w gronie własnym, w celu omówienia funkcjonowania pracy komisji.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o zapoznanie ze sprawozdaniem.

c)

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się na komisjach wspólnych, w celu zaopiniowania materiałów na sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za sprawozdania i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7-8

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni znajdują się przy punkcie wolne wnioski, zapytania i informacje, po czym otworzył dyskusję.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest już po rozmowie z Panem Dziubą odnośnie drogi do Grabina. Pan Dziuba zadeklarował, że całego terenu nie będzie grodził, zostawi lukę, tak aby piesi mogli swobodnie przechodzić. Niestety Pan nie wyraził zgody na przekazanie fragmentu granicznego nieruchomości na potrzeby organizacji ścieżki dla pieszych. W międzyczasie trzeba będzie załatwić przekazanie terenu na ścieżkę z Panem Ranachowskim. Potrzeba około 4-5 metrów na ścieżkę. To wydłuży o jakieś 100 m drogę do miejscowości. Jest to najlepsze wyjście, gdyż przestawienie przystanku wydłuży drogę o około 1 km. Na ruch pieszy jest zgoda, do czasu organizacji ścieżki. Pan Dziuba nie jest zainteresowany placem zabaw. Do czasu pozyskania nowego miejsca lub wykupu nieruchomości można z niego korzystać. Zadeklarował również, że przekaze gruz za możliwe jak najniższą cenę. Na jakiś czas temat zostanie załatwiony i załagodzony. Pan Dziuba miał prawo ogrodzić teren. Droga dojazdowa do miejscowości jest od drogi gminnej.

Pani Sołtys B. Pawlak oznajmiła, że Jej chodzi o to, że mieszkańcy nie mają jak wjechać na swoje podwórko.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że podwórko łączy się z drogą gminną, budynek leży po stronie gminnej.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że życiowe potrzeby powinny być od strony gminnej. Rozumie mieszkańców, ale właściciel egzekwuje swoje prawa.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że pałac znajduje się na działce wspólnej. To, że zwyczajowo ludzie się zorganizowali, postawili szopki, jest osobnym tematem. Każdy właściciel ma prawo do wjazdu na nieruchomość.

Pani Wójt I. Warkocka wyjaśniła sytuację nieruchomości mieszkańców posilując się mapą.

Radna I. Kiernicka oznajmiła, że w obecnej sytuacji karetka nie będzie w stanie dojechać do mieszkańców.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że karetka nie musi wjeżdżać pod samą klatkę. Dojazd do budynku jest zapewniony od strony drogi gminnej.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o pojedyncze wypowiedzianie się.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że w największym miejscu wjazd na podwórko ma szerokość 2,9 m.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że na ten temat niewiele można zrobić. Gdyby wspólnota rozmawiała z Panem Dziubą o odkupieniu terenu byłoby to łatwiejsze do zorganizowania.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zostanie ściągnięte jedno przesłó, aby umożliwić poruszanie się mieszkańców, jednak każdy kto wejdzie na posesję, wchodzi na własną odpowiedzialność.

Radny W. Leśniewski poinformował, że mieszkaniec miał prawo postawić tak wysoki płot. Do wysokości 2,2 m nie ma potrzeby zgłaszania jego budowy. Radny zdaje sobie sprawę z tego, że mieszkańcom się to nie podoba, względy estetyczne się dla nich liczą, ale właściciel może się odgrodzić.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że 26.06 został otwarty przetarg na drogę powiatową. Ofertę złożyły dwie firmy: STRABAG i Budimex. Różnica pomiędzy kwotami zabezpieczonymi a złożonymi w ofercie przetargowej wynosi 1 mln 100 tys. zł. Pytanie brzmi co z tym robimy? Czy będziemy dokładać do inwestycji, czy z niej rezygnujemy? 550 tys. zł to kwota, której nie ma w budżecie. Mamy 3 mln zł zapewnione z województwa, 4 mln zł z powiatem.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że nie wskaże skąd gmina ma wziąć pieniądze. Przy takim dofinansowaniu nie będzie drugiej takiej szansy, aby drogę naprawić.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że należy się zastanowić czy przez 500 tys. zł chcemy zaprzestać realizacji inwestycji, czy też znajdziemy na nią źródło finansowania?

Radny P. Paczesny poinformował, że należy złożyć wniosek o kredyt i dokończyć inwestycję.

Przewodniczący Rady K. Badowski oddał głos Członkowi Zarządu Radnemu Rady Powiatu Panu Grzegorzowi Grabowskiemu.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że sytuacja jest znana. Do południa trwają rozmowy w Starostwie. Obie strony muszą znaleźć pieniądze. Ustalenia są takie, że i gmina i powiat dają 50/50. Zadanie ma być zakończone do końca listopada. Jeżeli pieniądze się nie znajdują to nastąpi rezygnacja z inwestycji. To zadanie powinno być zrealizowane. Być może rada gminy zrezygnuje z jakiegoś zadania na rzecz tego.

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytaniem czy jeżeli będzie potrzeba zaciągnąć pożyczkę, to zostanie na nią udzielona zgoda?

Radna B. Sikora poinformowała, że według Niej do kwoty 5 mln zł, nie ma potrzeby aby Pani Wójt zwracała się o zgodę rady na jej zaciągnięcie.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że tak jest w przypadku zaciągnięcia zobowiązania na rachunku bieżącym, który charakteryzuje się tym, że cała pożyczka musi zostać spłacona do końca roku, w którym była zaciągana.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy gdyby była taka potrzeba Radni wyrażą zgodę na zaciągnięcie pożyczki? Radni swą wolę wyrazili w głosowaniu. 13 Radnych opowiedziało się za zaciągnięciem pożyczki na potrzeby finansowania inwestycji.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski zabrał głos w sprawie Grabina mówiąc, że sytuacja jest jaka jest, ale należałoby przesunąć drogę na stronę magazynów. Temat ten jest bardzo trudny, nigdy nie można przewidzieć co się wydarzy. Działania powinny wyjść od wspólnoty.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że gmina ma dobrą wolę, ale wspólnota powinna zarządzać własnością. Rozmowy o udostępnieniu gruntów zostaną przeprowadzone.

Pani Sołtys B. Pawlak poinformowała, że balagan w Grabinie można zawdzięczać Panu Grabowskiemu. To On sprzedał ziemię i pozbawił mieszkańców drogi. Pan Grabowski zarządził ten balagan i On powinien go naprawić. Były mapy z ewidencją tych dróg, jednak zostały one zniszczone. Grabin ma teraz problem. Nieruchomość została sprzedana Panu Klimczakowi.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że Pani Sołtys ma za małą wiedzę, aby się wypowiadać. W roku 1985 nastąpiła zmiana granic, a w 1986 roku przyszedł do pracy. W 1993 roku zakład rolny został przejęty przez Agencję Rolną Skarbu Państwa, a w tym czasie już nie pracował w tym miejscu. Te sprawy Jego nie dotyczą. To, że pozwolił podać sobie ewentualne rozwiązanie, przekazał je jako mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej i miał do tego prawo. Przy sprzedaży mieszkań nie uczestniczyli, ale doszło do wielkiego nieporozumienia. Mieszkańcy Grabina sądzą, że z drogi prowadzącej do asfaltu będą mogli korzystać.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że droga do miejscowości Dobra jest zabezpieczeniem przyszłych sprzedaży nieruchomości. Mieszkańcy i turyści będą z tej drogi zadowoleni. Doszły słuchy, że pracownicy są zbulwersowani brakiem nowych etatów sprzątaczek w szkole w Dębnicy Kaszubskiej. Pani Wójt przypomniała, że etaty miały zejść. W roku szkolnym 2014/2015 w administracji były 32 – etaty, w roku szkolnym 2015/2016 – 29 etatów, w roku szkolnym 2016/2017 – 26,5 etatu, 2017/2018 – 26 etatów. 3 osoby odejdą na emeryturę. Nie zupełnie jest schodzone z etatów. 1 etat został przydzielony do GOK-u, aby utrzymać porządek na sali. Przy szkole na ulicy Sobieskiego została osoba do wydawania posiłków, z powodu zwiększenia ich liczby. Obecnie około 200 posiłków jest wydawanych. Pani Wójt rozumie niezadowolenie sprzątaczek, ponieważ zwiększa im się ilość pracy. Kolejnym tematem jest Stowarzyszenie Lawendowy Szlak i trudności w porozumieniu się. Gmina zaproponowała, aby siedzibą stowarzyszenia stało się przedszkole w Borzęcinie, gdyż docelowo w planach jest, aby zorganizować tam świetlicę i przedszkole. Do godziny 14-15 funkcjonowałoby przedszkole, a po

południu budynek byłby do dyspozycji mieszkańców jako świetlica. Stowarzyszenie musi podpisać weksel in blanco. Jest to standardowy weksel, który zabezpiecza się własnym majątkiem. Przy realizacji projektu jest to norma. Niestety nie ma porozumienia na linii Gmina - Lawendowy Szlak. Konstrukcja projektu była taka, że gmina nie może ubiegać się o dofinansowanie, tylko i wyłącznie stowarzyszenie. Wkładem gminy jest pomoc przy pisaniu wniosku i jego realizacji, a także etat pracownika zatrudnionego na świetlicy. Urząd nadal będzie wspierać stowarzyszenie. 30 czerwca powinna zostać podpisana umowa na projekt. Bez podpisania weksla i projektu, obiekt przedszkola nie będzie wykorzystywany na cele wsi. Ze strony gminy do stowarzyszenia zapisały się pracownicy, jednak One nie mogą zagwarantować podpisania weksla. Gmina nie jest partnerem tego projektu.

Radna W. Masłyk poinformowała, że gdy proponowano realizację członkowie stowarzyszenia byli wdzięczni i tak nadal jest. Przed wejściem do projektu odbyło się głosowanie, czy stowarzyszenie chce realizować ten projekt. Deklaracja była korzystana, tylko 4 głosy były przeciw na 30 osób głosujących. W międzyczasie zarząd stowarzyszenia się zmienił. Powstał nowy, z 3 nowymi osobami. Kiedy przyszła umowa do podpisu, członkowie zarządu mieli obawy przed jej podpisaniem. Przedstawiciele zarządu przybyli na rozmowę z Panią Wójt. Panie z urzędu bardzo wspierają działania, zarówno Pani Danuta Matyszewska jak i Pani Marta Łomża-Duszny. Są różne sytuacje losowe. Stowarzyszenie chciałoby zawrzeć umowę z Urzędem Gminy, aby zabezpieczyć wsparcie w realizacji projektu. Poprzednio również były podpisywane projekty w porozumieniu. Stowarzyszenie chciałoby korzystać z sali także przed godziną 14-15. W przypadku realizacji projektu członkowie muszą się spotykać również we wcześniejszych godzinach.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że poniedziałkowa rozmowa była taka, że gmina nie zabezpiecza majątkiem projektu. Gdyby była potrzeba korzystania z pomieszczeń budynek posiada również piwnicę, którą można wykorzystać. Są to kwestie do dogadania. Gmina nie może zabezpieczyć projektu swoim majątkiem.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jakie są obawy stowarzyszenia?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Panie obawiają się podpisania weksla in blanco i jego możliwej realizacji.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem gdzie członkowie widzą zagrożenie? Czy w ogóle je gdzieś widzą? Stowarzyszenie ma samodzielność, musi podjąć ryzyko. Najłatwiej podpisać jest się pod budżet gminy. Stowarzyszenie jest znane. Zrobiło dużo dobrego dla mieszkańców.

Radna W. Masłyk poinformowała, że stowarzyszenie ma nowy zarząd i nowi członkowie obawiają się podpisania weksla.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że weksel jest źle odbierany.

Radna W. Masłyk poinformowała, że projekt realizować będzie stowarzyszenia, a budynek będzie szedł tylko w użyczenie. Dwa lata temu przystępując do projektu nie było mowy o korzystaniu z budynku tylko po godzinie 14.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że realizacja tego projektu jest szansą na lepsze funkcjonowanie, nie tylko stowarzyszenia, ale także wsi.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że stowarzyszenie nadal działa, nawet po zmianie zarządu i powinno realizować wcześniej podjęte projekty.

Pani Wójt I. Warkocka oświadczyła, że rozumie, iż brak doświadczenia stwarza obawy. Potrzeba dodatkowego podpisu po wekslem. Stowarzyszenie prowadziło już wiele rzeczy.

Radna W. Masłyk chciałaby, aby współpraca została utrzymana.

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że gmina pomaga każdemu, kto potrzebuje pomocy. Borzęcino jest sołectwem, któremu pomoc zostanie udzielona.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że gmina od samego początku była zainteresowana projektem. Strategia PDS-u była stworzona pod ten projekt. Od samego początku byli na I miejscu. Gmina jest zainteresowana realizacją. Wniosek był sporządzony przez pracowników.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest możliwość stworzenia świetlicy, a sołectwo od tego się odwraca. Inne sołectwa chciałyby mieć własną świetlicę.



Skarbnik M. Malinowski poinformował, że ryzyko egzekucji z weksła jest prawie zerowe. Dodał, że nie przypomina sobie sytuacji w województwie, aby takowa procedura została uruchomiona. Gmina pomoże w realizacji projektu, stowarzyszenie nie zostanie z tym samo.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w dniu wczorajszym z pełnienia funkcji zrezygnował Prezes ZGK. Zarząd tę funkcję powierzył obecnej głównej księgowej, do czasu wyłonienia nowego prezesa w drodze konkursu.

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że Radni ustalili spotkanie podsumowujące I półrocze funkcjonowania zakładu. Czy w związku z rezygnacją Pana Prezesa Radni chcą w tym temacie spotkać się na komisjach wspólnych? Czy spotkanie to zostanie przełożone?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że sprawozdanie za I półrocze zostało złożone. Na ten temat można porozmawiać.

Radny P. Paczesny oznajmił, że Pani Prezes w spółce nie jest nową osobą. Tematy związane z finansami powinna znać. Sprawy techniczne zostaną pominięte.

Radna B. Sikora oznajmiła, że Komisja Infrastruktury i Budżetu na swoim posiedzeniu planowała spotkać się w sprawie ZGK, jednak jeszcze nie wyznaczyła terminu.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, aby komisja, gdy już wyznaczy termin swojego spotkania, poinformowała wszystkich Radnych kiedy ono się odbędzie, a każdy kto jest nim zainteresowany na nie przybędzie.

Radna W. Maslyk zwróciła się z pytaniem czy droga do Troszek jest naprawiana z funduszu sołeckiego?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 9

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 11:54 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała  
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy  
Dębica Kaszubska**

**Krzysztof Badowski**